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گروه سیاســی – هدیه گل محمدی: ســه ماه از 
عمر دولت ســید ابراهیم رئیسی گذشته است ولی هنوز 
ســخنگویی برای دولت معرفی نشده است. این در حالی 
اســت که در طی این مدت بعضی رســانه های نزدیک به 
دولت، گزینه هایی را برای این ســمت معرفی کرده اند اما 
هنوز هیچ خبر رسمی در این خصوص منتشر نشده است. 
از همان روز های پــس از برگزاری انتخابات و انتصاب 
هریک از رقبای رئیســی به یکی از ســمت های مهم در 
کابینه، این مساله مطرح شد که احمد امیرآبادی فراهانی 
به ســخنگویی دولت منصوب خواهد شــد، اما امیرآبادی 
کــه این روز ها در قد و قامت نماینده مردم قم در مجلس 
مشغول است، این شایعات را رد کرد و گفت می خواهم در 
مجلس برای مردم قم نمایندگی کنم. پس از متنفی شدن 
حضور احمدامیرآبادی فراهانی، نام غلامحسین اسماعیلی 
به نام ســخنگوی دولت ســیزدهم بر زبان ها افتاد، اما با 
انتخــاب وی به عنوان رئیس دفتر رئیس جمهور حضور او 

هم در ساختمان کوثر و دفتر سخنگوی منتفی شد.
روز گذشــته نام جدیدی برای این پست شنیده شد. 
عبدالله گنجی مدیر مســئول روزنامه جــوان از احتمال 
انتخاب خلجی برای سخنگوی دولت خبر داد و در توییتی 
نوشــت: »اطلاع پیدا کردم برادر عزیزم آقای دکتر سپهر 
خلجی از سوی دولت به عنوان سخنگوی و رئیس شورای 
اطلاع رســانی دولت درنظر گرفته شــده اند و مدتهاست 
مذاکره برای انتقال ایشان به دولت در حال انجام است.«

گنجی در توصیف خلجی اشــاره کــرد که »مقبولیت 
در میان اهالی رســانه، خدمت گــزاری طولانی در دفتر 
مقام معظم رهبری، تخصص و اشــراف بر رسانه و سابقه 
علمی و عملــی در این زمینه، قدرت بیان و انتقال پیام از 
ویژگی های ایشــان اســت که نوید بخش اتفاق خوب در 
حوزه اطلاع رسانی و انسجام رسانه ای دولت که این روز 
ها قدری بهم ریخته و ســردرگم شده می باشد. امیدوارم 
اطراف موضوع با درک نیاز و ضرورتهای موجود زودتر به 

تصمیم برسند.«

ســپهر خلجی از 15 تیر 1390 و بــا حکم محمدی 
گلپایگانی به عنوان مدیــر روابط عمومی دفتر رهبر معظم 

انقلاب اسلامی منصوب شده است.
ایسنا در خبری در این خصوص نوشت که توئیت گنجی 
در شرایطی منتشر شده که هنوز منابع رسمی مرتبط آن 
را تاییــد یا تکذیب نکرده انــد. در همین زمینه یک مقام 
مطلع در دولت بدون ذکر اســامی مطرح برای سخنگویی 
دولت گفته که مســیر انتخاب سخنگوی دولت سیزدهم 
در مراحل انتهایی اســت ولی بــرای معرفی هنوز قطعی 

نشده است.
البته این تنهــا خلای دولت نیســت. وزارت آموزش 
و پرورش هم از روز ســوم شــهریور که مجلس به گزینه 
پیشــنهادی رئیس جمهور برای ایــن وزارت رای اعتماد 
نداد، با سرپرســت اداره می شــود و هنوز فردی برای این 

پست به مجلس معرفی نشده است. 

سید محمد حسینی که معاون پارلمانی رئیس جمهور 
است دوم آبان گفت که » با وجود فرصت سه ماهه رئیس 
جمهوری برای معرفی وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش، 
به دلیل اهمیت این وزارتخانــه از بین گزینه های متعدد 
مطرح، بهترین و شایســته ترین فــرد به زودی به مجلس 
شــورای اسلامی معرفی می شــود« اما با گذشت دو هفته 
از این ســخنان، هنوز خبری از »بهترین و شایسته ترین 
فرد« نیست و حالا تنها دو هفته دیگر به پایان مهلت سه 
ماهه معرفی وزیر به مجلس باقی مانده است! با این حال 
دولت رئیســی نهایتا یک هفتــه یعنی تا 20 آبان فرصت 
دارد که تکلیف این قضیه را روشــن کند چون قبل از 4 
آذر باید جلســه رای اعتماد به وزیر پیشنهاد برگزار شده 
باشد و قاعدتا نمایندگان نیز یک فرصت دو هفته ای برای 

بررسی گزینه دولت را می خواهند.
جالب اینجاســت که در میان گزینه هایی که رسانه ها 

به عنوان وزیر احتمالی مطرح می کنند نام ســید محمد 
حســینی هم وجود دارد، و بعید نیســت کــه منظور از 
بهترین و شایسته ترین فرد برای .وزارت آموزش و پرورش 

خود سید محمد حسینی باشد.
روز گذشــته محمدرضا احمدی عضو هیئت رئیســه 
کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی با 
اشــاره به زمان احتمالی معرفی گزینه پیشنهادی وزارت 
آموزش و پرورش به مجلس برای اخذ رای اعتماد، گفت: 
تاکنون گزینه های متعددی برای این پست مطرح شده اند 

که هنوز نهایی نشده است.
وی با بیان اینکه هنوز دولت به شــکل رسمی گزینه ای 
را به مجلس معرفی نکرده است، ادامه داد: احتمال اینکه 
رئیس جمهــور در هفتــه جاری گزینه پیشــنهادی را به 

مجلس معرفی کند وجود دارد.
نماینده رشت در مجلس با تاکید بر اینکه هفته آینده 
مجلس جلسه علنی خواهد داشت و پس از آن نمایندگان 
یــک هفته برای سرکشــی به حوزه هــای انتخابیه خود 
می رونــد، عنوان کرد: با توجه به اینکــه در زمان حضور 
نماینــدگان در حوزه هــای انتخابیه، زمــان دولت برای 
معرفی وزیر پیشــنهادی به اتمام می رســد بهتر است تا 
رئیس جمهور در هفته جاری وزیر پیشنهادی را به مجلس 

معرفی کند.
عضو هیئت رئیســه کمیســیون آموزش و تحقیقات 
مجلس تصریح کرد: طبق آیین نامه داخلی مجلس چون 
وزیر پیشنهادی باید طی یک هفته در مجلس حضور پیدا 
کند و برنامه های خود را  برای نمایندگان ارائه کند، لازم 
اســت با توجه به میزان وقت باقی مانده هر چه سریع تر 

وزیر پیشنهادی به مجلس معرفی شود.
احمدی ادامه داد: با این وجود اگر گزینه پیشــنهادی 
دولــت هفته آینــده به مجلس معرفی شــود،  با توجه به 
اهمیت موضوع، کمیســیون آموزش در روزهای تعطیلی 
مجلس با برگزاری جلســات فوق العاده به بررســی برنامه 

گزینه پیشنهادی دولت می پردازیم.

ادامه گمانه زنی درباره پست های خالی مانده کابینه

دولت،سخنگوووزیرآموزشوپرورشمیخواهد

رئیس جمهور بــا تأکید بر ضرورت جدیت در اقدامات 
پیشگیرانه از کرونا و پرهیز از هرگونه عادی انگاری، گفت: 
همه دســتگاه ها و نهادها در سراســر کشور باید همچنان 

آمادگی خود را در مقابله با بیماری کرونا حفظ کنند.
به گزارش ایســنا، ســید ابراهیم رئیسی روز شنبه در 
جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا ضمن اشاره به رفع برخی 
محدودیت های کرونایی در کشــور، گفت: اولویت اصلی، 
حفــظ و صیانت از ســلامت دانش آموزان، دانشــجویان، 
 کارگران و آحاد مردم است و حتماً باید بازگشایی ها همراه 
با رعایت شــیوه نامه های بهداشتی و جایگزینی روش های 

هوشــمند باشد. رئیســی با انتقاد از سست شدن رعایت 
شــیوه نامه های بهداشتی در حمل و نقل زمینی و هوایی، 
گفت: نباید بــا پایین  آمدن آمار و شــاخص های ابتلا به 
کرونا، رعایت دســتورالعمل های بهداشــتی دچار سستی 

شود.

رئیسی با تأکید بر بروزرسانی شیوه نامه های پیشگیری 
از کرونا، گفت: باید وزارت بهداشــت و درمان با همکاری 
سایر دستگاه ها برای بروزرسانی این شیوه نامه ها اقدام کند. 
رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت حمایت از واکســن های 
ایرانی، گفت: دانشــمندان و متخصصان کشورمان تلاش 

ارزشــمندی در تولید واکســن داخلی داشتند که باید از 
آن ها حمایت حقوقی و مالی شــود. رئیســی در ادامه با 
قدردانی از تلاش و فداکاری کادر بهداشت و درمان تأکید 
کرد: پرداخت مطالبات کادر درمان کشور با اولویت انجام 
شــود. رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنان خود 
تشــویق و اقناع ســازی مردم برای تزریق واکسن را حائز 
اهمیت دانست و گفت: لازم اســت تاثیر دریافت واکسن 
برای جامعه به خوبی تبیین شــود تا شاهد افزایش روند 
واکسیناسیون و رســیدن به آمار بالای ۸0 درصد در این 

زمینه باشیم.

رئیس قوه قضائیه گفت: کســی که برای تظلم خواهی به 
دادسرا آمده، باید به هنگام خروج از عدلیه احساس تسکین 

و آرامش کند.
بــه گزارش قوه قضائیــه، در ادامــه بازدیدهای میدانی 
رئیس دستگاه  قضا از مجتمع های قضایی به منظور ارزیابی 
عملکــرد و گفتگــوی چهره به چهره با قضــات، کارکنان و 
مراجعه کنندگان واحدهای قضایی، صبح امروز شــنبه 15 
آبان حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای به مدت 4 
ســاعت از دادسرا و دادگستری شــهرری به صورت سرزده 

بازدید کرد.
رئیس قوه قضائیــه با بهره گیری از آمــار از پیش تهیه 
شده و مقایسه ای عملکرد دادسرا و دادگستری شهرری، در 
23 شــعبه داسرای این منطقه شامل 13 شعبه دادیاری، 5 
شعبه بازپرسی، 5 شعبه اجرای احکام و همچنین 1۷ شعبه 
دادگســتری شامل ۷ شــعبه کیفری، ۷ شعبه حقوقی و 3 
شــعبه خانواده حضور یافت و با حضار به گفتگو پرداخت  و 
از نزدیک در جریان مشکلات و دغدغه های آنها قرار گرفت.

رئیــس عدلیه در جریان این بازدید 4 ســاعته، علاوه بر 
گفتگو با 4۶ نفر از مراجعه کنندگان و بررسی مشکلات آنها، 

برخی از پرونده هــای قضایی را به صورت موردی مطالعه و 
در خصوص آنها نکاتی را به بازپرس ها و قضات گوشزد کرد.

محســنی اژه ای با بیــان اینکه طولانی شــدن فرآیند 
رســیدگی به برخی پرونده ها، صدور رای برای آنها را دشوار 
می کند، خواستار تلاش حداکثری قضات برای کاهش اطاله 

دادرسی در اینگونه پرونده ها شد.
محســنی اژه ای همچنیــن بــا اشــاره به آســیب ها و 
چالش هایی که در فرآیندهای کارشناسی برای پرونده های 
قضایی وجود دارد، بر ضرورت تعیین یک زمان محدود برای 
اعلام نظر کارشناسان تاکید کرد و خواستار صدور اخطار و 
برخورد با آن دسته کارشناسانی شد که نظر خود را در موعد 

مقرر صادر نمی کنند.
محسنی اژه ای در بخش دیگری از این بازدید با اشاره به 
گرفتاری ها، سختی ها و مصائب مراجعه کنندگان به عدلیه، 
خطاب به کارکنان قضایی و اداری دادســرا و دادگســتری 
شهرری گفت: گاهی اوقات، اثر تکریم ارباب رجوع و برخورد 
دلســوزانه با مراجعه کننــدگان، ده ها برابر بیشــتر از یک 
سخنرانی و موعظه اســت ؛ برخورد خوب قضات و کارکنان 
قضایی با مراجعه کننــدگان، گاهی از اصل حکم صادره هم 

مهم تر است. رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه کسی که برای 
تظلم خواهی به دادسرا آمده، باید به هنگام خروج از عدلیه 
احساس تسکین و آرامش کند، خطاب به کارکنان دادسرا و 
دادگستری شهرری گفت: »صبر« و »حوصله« شما در برابر 
مراجعه کنندگان که همــه آنها گرفتاری های خاصی دارند، 
هم اجر و پاداش تان را زیاد می کند و هم باب  رحمت خداوند 

را به روی تان می گشاید.
 محســنی اژه ای همچنیــن با حضور در اتــاق داوری و 
میانجیگری دادســرای شهرری، کار این بخش را سخت اما 

بسیار ارزشمند و ماندگار توصیف کرد.
 محسنی اژه ای که در حین گفتگو با تعدادی از کارکنان 
اداری و قضایی دادسرا و دادگستری شهرری، میزان حقوق 
آنها را نیز جویا می شــد، عنوان کرد: به اینجا آمده ایم که از 
نزدیک مسائل، مشکلات و دغدغه های کارکنان دستگاه قضا 
و همینطور مراجعه کنندگان را ببینیم و برای آن چاره جویی 

کنیم.
»همسان سازی حقوق کارکنان دستگاه قضایی با دیگر 
ارگانها و سازمانها« از جمله درخواست های پرتعداد کارکنان 
قضایی و اداری دادســرا و دادگستری شهرری از رئیس قوه 

قضائیه بود؛ حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای نیز 
در پاســخ به این درخواست ها ابراز امیدواری کرد که هرچه 
زودتر با کمک دولت و مجلس طرح همسان ســازی حقوق 
کارکنان دستگاه قضا با سایر سازمان های کشوری به نتیجه 

برسد.
رئیــس قوه قضائیه در بخش دیگــری از این بازدید، در 
اتاق مرحوم »منصور فریدونی« معاون قضایی دادگســتری 
شــهرری که چندی پیش بر اثر کرونا جان خود را از دست 
داده بــود حضور یافت و فاتحه ای را برای این مرحوم قرائت 

کرد.
 محســنی اژه ای همچنین با متصــدی بخش مخابرات 
دادگستری شــهرری که یک فرد نابینا بود و تمامی شماره 
تلفن های داخلی دادگســتری و دادســرای شــهرری را در 
حافظه خود داشــت، دیدار و به صورت ویژه از خدمات وی 

قدردانی کرد.
در جریان این بازدید، یک تیــم ویژه از مرکز ارتباطات 
مردمی قوه قضائیه در دادســرا و دادگستری شهرری حضور 
یافــت و خواســته ها و نامه های مردمی را جهت بررســی و 

پیگیری بیشتر، جمع آوری کرد.

ســخنگوی شورای نگهبان از برگشــت طرح »تسهیل 
صدور برخی مجوزهای کسب و کار« به مجلس خبر داد.

به گزارش ایسنا، هادی طحان نظیف در صفحه شخصی 
خود در توییتر نوشــت: » در جلســه اخیر شورای نگهبان 
»طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار« مورد بررسی 
قــرار گرفت و پــس از انجام مباحث فــراوان، با توجه به 
وجود برخی ابهامات و ایرادات جزئی نســبت به برخی از 
اجزای آن، جهت اصلاح و رفع این موارد به مجلس محترم 

برگردانده شد«.
هادی طحان نظیف همچنین در گفت گویی، با اشــاره 
جزئیات بررسی طرح »تسهیل در مجوزهای کسب و کار« 
در شورای نگهبان بیان داشت: طرح تسهیل در مجوزهای 
کسب و کار در جلســه اخیر شورای نگهبان مورد بررسی 
قرار گرفت و مباحث مختلف و فراوانی نسبت به این مصوبه 

در شورای نگهبان مطرح شد.
وی ادامــه داد: با توجه به برخــی از ابهامات و ایرادات 
جزئی در اجزا، این مصوبه جهت اصلاح و رفع برخی موارد 

به مجلس بازگردانده شد.

سخنگوی شــورای نگهبان با بیان اینکه کلیات مصوبه 
»تسهیل در مجوزهای کسب و کار« با ایراد چندانی مواجه 
نشد، تصریح کرد: با این حال اعضای شورای نگهبان نسبت 
به جزئیــات این مصوبه که طبیعی هم هســت، نکاتی را 
مطرح کردند که ان شاءالله اگر مجلس آن موارد را برطرف 

کند، این مصوبه می تواند تبدیل به قانون شود.
طحان نظیف در تشــریح ایرادات مصوبه »تســهیل در 
صدور مجوزهای کســب و کار« اظهار داشت: ایراد اول به 
محرومیت از خدمــات به خاطر ورود اطلاعات به درگاهی 
کــه در این مصوبه در ماده یک آن پیش بینی شــده بود، 
بازمی گردد. در این ماده مقرر بود تا محرومیت از خدمات 
با تشــخیص هیئت مقررات زدایی و بهبود محیط کســب 
و کار آنجام شــود لذا از حیث اینکه آیا این مســئله نافی 
مراجعه به دســتگاه قضایی هســت یا نه؟ اعضای شورای 

نگهبان نسبت به این قسمت ابهام داشتند.
وی با اشــاره به ایراد اعضای شورای نگهبان به تبصره 
2 ماده یک این مصوبه، اظهار داشــت: در قســمتی از این 
تبصره اشــاره شده اســت که تبدیل مجوز »تایید محور« 

به »ثبت به محور« با تشــخیص هیئــت مقررات زدایی و 
بهبود محیط کســب و کار انجام شود که این مسئله هم از 
منظره اعضای شــورای نگهبان مغایر بند 10 اصل سوم و 
اصل ۶0 قانون اساسی شــناخته شد. وی با اشاره به ایراد 
شــورای نگهبان به تبصره 4 ماده یک مصوبه تســهیل در 
مجوزهای کسب و کار بیان داشت: در این تبصره هم امری 
با قید »وضع محدودیت« باز به تشخیص نهادهای ذیربط 
و تایید هیئت مقررات زدایی و بهبود محیط کســب و کار 
گذاشته شده بود لذا اعضای شورای نگهبان صلاحیتی که 
نمایندگان به هیئت مقررات زدایی و بهبود محیط کســب 
و کار در دو الی ســه تبصره این مصوبه داده بودند را مغایر 

قانون اساسی دانستند.
طحان نظیــف با اشــاره به مصوبه مربــوط به برگزاری 
آزمون در این طرح بیان داشت: نمایندگان در این مصوبه 
وزارت دادگستری را مکلف به برگزاری آزمون کرده بودند 
لذا لازم به توضیح اســت که وظایف وزارت دادگستری در 
اصل 1۶0 قانون اساســی مشــخص است و با قانون عادی 
نمی شــود چیزی را بــه آن اضافه کــرد، بنابراین اعضای 

شــورای نگهبان هم این موارد را مغایر با اصل 1۶0 قانون 
اساسی شناختند.

وی با اشاره به ایراد شورای نگهبان به تبصره یک ماده 
پنج این مصوبه که در ایام اخیر نگرانی هایی را هم به همراه 
داشــته بود، اظهار داشــت: این تبصره مربوط به برگزاری 
آزمون پیرو اخذ پروانه وکالت دادگســتری بود که سابقه 
قضــاوت و نمایندگی مجلس را جایگزیــن آزمون وکالت 
کرده بود لذا این مورد هم از نظر اعضای شورای نگهبان - 
نســبت به کسانی که صلاحیت آن ها مسلم هست - مغایر 

بند 9 اصل سوم قانون اساسی شناخته شد.
سخنگوی شــورای نگهبان در پاســخ به سوالی تاکید 
کرد: اشکالات گرفته شده از سوی اعضای شورای نگهبان 
پیرو مصوبه تســهیل در صدور مجوزهای کســب و کارها، 
جزیی و قابل رفع هستند و این مصوبه می تواند در صورت 
رفع ابهامات و ایرادات تبدیل به قانون شود و ما می توانیم 
بگوییــم که کلیات ایــن قانون در شــورای نگهبان مورد 
موافقت قرار گرفــت، اما این ایرادات جزئــی مصوبه باید 

برطرف شود.

جلسه دادگاه رسیدگی به پرونده موسوم به ثبت سفارش 
خودرو، شنبه 15 آبان به ریاست قاضی صلواتی برگزار شد.

بــه گزارش قوه قضاییه، موضــوع اتهامی این پرونده که 
دارای 99 متهم اســت، قاچاق سازمان یافته ۶ هزار و ۸1۶ 
دســتگاه خودرو است که 12 متهم این پرونده شرکت های 
ثبت ســفارش خودرو هستند که در زمره متهمان حقوقی 

قرار دارند.
در ابتدای جلسه دادگاه با اعلام قاضی صلواتی، یزدانی فر 
نماینده دادستان برای قرائت کیفرخواست 250 صفحه ای 
پرونده در جایگاه قرار گرفت و گفت: ابوالفضل صیادی مدیر 
اجرایی وقت شرکت فناوران اعتماد راهبر متهم ردیف اول 
این پرونده است و متهم به مشارکت در اخلال گسترده در 
نظام اقتصادی کشور از طریق مشارکت در قاچاق سازمان 
یافته خودرو خارجی به تعداد ۶ هزار و ۸1۶ دستگاه با علم 
بــه موثر بودن اقدام در مقابله با نظام جمهوری اســلامی، 
مشارکت در جعل رایانه ای در جریان ثبت سفارش خودرو 
و مشــارکت در نقض قانون منع مداخله کارکنان دولت در 

معاملات دولتی است.
نماینده دادســتان تصریح کرد: متهم ردیف دوم پرونده 
مجتبی خسرو تاج معاون سابق وزیر صمت و رئیس سابق 

ســازمان توسعه تجارت متهم اســت به معاونت در اخلال 
گسترده در نظام اقتصادی کشور با علم به موثر بودن اقدام 
در مقابله با نظام جمهوری اسلامی ایران در جریان جلوگیری 
از اجرای مقررات منتهی به وقوع بزه قاچاق ســازمان یافته 

خودرو خارجی به تعداد ۶ هزار و ۸1۶ دستگاه است.
نماینده دادســتان گفت: متهم ردیف ســوم علی علی 
آبــادی فرهانی مدیر کل دفتر مقــررات صادرات و واردات 
سازمان توسعه و تجارت متهم است به معاونت دراخلال در 
نظام اقتصادی کشور در جریان جلوگیری از اجرای مقررات.
وی ادامه داد: متهم ردیف چهارم فرزاد محمدی معاون 
دفتر مقررات صادرات و واردات سازمان توسعه تجارت متهم 
است به اخلال گسترده در نظام اقتصادی کشور؛ همچنین 
متهم ردیف پنجم شیده مسافت رئیس گروه ثبت سفارش 
سازمان توســعه و تجارت متهم است به معاونت در اخلال 

گسترده در نظام اقتصادی کشور.
نماینده دادســتان بیان داشت: متهم ردیف ششم، ولی 

الله افخمی معاون وقت وزیر صمت و رئیس ســابق سازمان 
توســعه تجارت متهم است به مباشرت در تصرف غیرمجاز 
وجوه دولتی به مبلغ دو میلیارد و 925 میلیون و 2۸۸ هزار 
و 1۷4 ریال و مشارکت در نقض قانون منع مداخله کارکنان 

دولت در معاملات دولتی.
وی ادامه داد: متهم ردیف هفتم مریم رحیمی مدیرعامل 
شرکت تجارت فراداده کوشا همسر متهم ردیف اول پرونده 
متهم اســت به نقض مقررات منع مداخله کارکنان دولتی 
در معاملات دولتی؛ همچنین متهم ردیف هشــتم محمد 
آذرمهر متهم است به مشارکت در اخلال گسترده در نظام 
اقتصادی کشور از طریق مشارکت در قاچاق سازمان یافته 

کالای ممنوعه.
نماینده دادستان اظهار داشت: متهم ردیف نهم پرونده 
محمدحسین ممتحن متهم اســت به مشارکت در قاچاق 
سازمان یافته کالای ممنوعه؛ متهم ردیف دهم هاشم روایی 
نیز متهم است به مشارکت در قاچاق سازمان یافته کالای 

ممنوعه؛ همچنین شــرکت پندار خــودرو رایکا به عنوان 
شــخصیت حقوقی متهم یازدهم پرونده است که اتهام آن 
ناظر بر مشارکت در اخلال گسترده در نظام اقتصادی کشور 

از طریق مشارکت در قاچاق کالای ممنوعه می باشد.
متهمــان ردیــف دوازدهــم، ســیزدهم و چهاردهــم 
مصطفی نمینی شاد مدیرعامل شرکت »پندار خودرو رایکا«، 
سعید نوروزی ترخیص کار و فرشته تنگستانی هر سه متهم 
به مشــارکت در اخلال گســترده در نظام اقتصادی کشور 
از طریق مشــارکت در قاچاق سازمان یافته از حیث کالای 
قاچاق به تعداد هزار و ۸3 دســتگاه انواع خودروی خارجی 
جمعاً بــه ارزش 3 هزار و ۶۷ میلیارد و 12 میلیون و 510 
هزار ریال و همچنین 35 فقره جعل رایانه ای ثبت سفارش 

هستند.
متهمان ردیف پانزدهم، شــانزدهم، هفدهم و هجدهم 
وحید عمران زاده، حسین سلیمان زاده ترخیص کار، مهدی 
معینــی و رضا رادمهر همگی متهم بــه معاونت در اخلال 
گسترده در نظام اقتصادی کشور از طریق تسهیل و فراهم 
آوردن قاچاق ســازمان یافته کالای ممنوع به تعداد هزار و 
۸3 دســتگاه انواع خودروی خارجی به ارزش 3 هزار و ۶۷ 

میلیارد و 12 میلیون و 510 هزار ریال هستند.

رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا تاکید کرد

پرهیز از هرگونه عادی انگاری درباره کرونا

رئیس قوه قضائیه:

تظلم خواه باید هنگام خروج از عدلیه احساس آرامش کند

سخنگوی شورای نگهبان خبر داد

برگشت طرح »تسهیل صدور برخی مجوزهای کسب و کار« به مجلس

دادگاه متهمان پرونده ثبت سفارش خودرو برگزار شد

 قاچاق ۶ هزار و ۸۱۶ خودرو

در نشست هفتگی سران سه قوه مطرح شد
همکاری هر چه بیشتر قوا برای حل مسائل و مشکلات 

معیشتی مردم
نشســت هفتگی سران قوای سه گانه جمهوری اســلامی ایران عصر شنبه به 
میزبانی  دکتر سید ابراهیم رئیسی و با حضور محمدباقر قالیباف و محسنی اژه ای 

در دفتر رئیس جمهور برگزار شد.
به گزارش ایســنا، در این جلسه مهم ترین مســائل کشور، به ویژه موضوعات 
اقتصادی و معیشت مردم مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت. سران قوا تمرکز بر 
بهبود وضع اقتصاد کشور و حل مسائل و مشکلات معیشتی مردم را از اولویت های 
نشســت ســه قوه خواندند و بر لزوم همکاری هر چه بیشتر در این زمینه تاکید 

کردند.

از سوی معاون اول رئیس جمهور ابلاغ شد
مصوبه تخصیص اعتبار برای بازسازی خسارات زلزله 

در خوزستان و چهارمحال و بختیاری
محمــد مخبر معاون اول رئیس جمهور مصوبــه مربوط به تخصیص اعتبار و 
تسهیلات بانکی برای بازسازی بخش های خسارت دیده اماکن مسکونی شهری و 
روستایی و تأسیسات زیربنایی ناشی از زلزله در استان های خوزستان و چهارمحال 

و بختیاری را ابلاغ کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر هیئت دولت، هیئت وزیران در جلسه مورخ 
9 آبــان 1400، با اختصاص اعتبار تا مبلغ 5 هزار و 515 میلیارد ریال به صورت 
هزینه ای و تملک دارایی های سرمایه ای )به ترتیب تا مبلغ 3215 میلیارد ریال 
اعتبار هزینه ای و تا مبلغ 2300 میلیارد ریال اعتبار تملک دارایی های ســرمایه 
ای( برای بازسازی بخش های خسارت دیده اماکن مسکونی شهری و روستایی و 
تأسیسات زیربنایی ناشی از زلزله در شهرستان اندیکا واقع در استان خوزستان و 

شهرستان کوهرنگ در استان چهارمحال و بختیاری موافقت کرد.
دولت همچنین مصوب کرد مبلغ 511۸ میلیارد و 300 میلیون ریال تسهیلات 
بانکی ارزان قیمت )با ســود 4 درصد روستایی و 5 درصد شهری( با بازپرداخت 
15 ساله برای تسهیلات بازسازی )شامل 3 سال دوران مشارکت مدنی و 12 سال 
دوران فروش اقساطی(، بازپرداخت 5 ساله برای تسهیلات تعمیری، بازپرداخت ۷ 
ســاله برای تسهیلات معیشتی و بازپرداخت 10 ساله برای جایگاه دام، به منظور 

جبران خسارات ناشی از وقوع زلزله در شهرستان های یاد شده، پرداخت گردد.
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان های خوزستان و چهارمحال و بختیاری 
و بنیاد مســکن انقلاب اسلامی نیز موظف شدند ضمن نظارت فنی و اجرایی بر 
روند انجام بازسازی، گزارش عملکرد اعتبارات فوق را در مقاطع زمانی سه ماهه به 

سازمان برنامه و بودجه کشور ارسال نمایند.

مردم از مجلس انتظار گره گشایی دارند
نه بررسی عملکرد گذشتگان

یک نماینده ســابق مجلس گفت: مجلس به جای آنکــه وقت خود را صرف 
رسیدگی به عملکرد دولت گذشــته کند، گره از مشکلات معیشتی و اقتصادی 

مردم بردارد.
محمد قمی در گفت وگو با ایســنا،  با تاکید بر اینکه برای دولت جدید آرزوی 
موفقیت دارم، اظهار کرد: در مورد رویکرد مجلس برای بررسی عملکرد دولت های 
قبلی باید تاکید کرد که هر کس خلافی بکند قانون باید با او برخورد داشته باشد، 

اما نکته مهم این است که آیا زمان انجام چنین کاری الان است یا خیر؟
وی افزود: به نظرم برای این موارد باید گروهی باشــد که بررسی کند عملکرد 
هر دولت یا نهادی در هر موردی که برای مجلس سوال پیش آمده است، چطور 
بوده تا اگر جای بررسی بیشتر یا برخورد قانونی وجود داشت این کار را بدون سر 
و صدای رسانه ای در یک گزارش تحویل قوه قضائیه دهند تا معلوم شود کسانی 
که مقصر بودند چه اقداماتی انجام داده اند و حکم قضایی نیز برای آنها صادر شود.
این نماینده سابق مجلس با تاکید بر اینکه الان مشکل مردم نه بررسی پرونده 
گذشته ها که رسیدگی به مشکلات روز است، اظهار کرد: مردم می خواهند گرانی و 
تورم رفع شود و سفره شان از گذشته رنگین تر باشد. آنها به دنبال حل معضلات 
اجتماعی هستند و دغدغه شان بیکاری و مسئله مسکن است، پس مجلس باید 
به ایــن موارد بپردازد و به دنبال بازگرداندن کارخانه های تعطیل شــده به مدار 

تولید باشد.
قمی در ادامه تصریح کرد: من نمی گویم اگر کســی خلافی در هر دوره ای از 
مســئولیتش انجام داده به آن رسیدگی نشود. معلوم است که باید این کار انجام 
شود، اما به جای اینکه مجلس خود را درگیر چنین اموری کند، بهتر است جمعی 
کارشناس موضوع را بررسی  و گزارشی تخصصی تهیه کنند و گناه و جرم هر کس 
در آن مشخص شود. نه اینکه موضوع به رسانه ها کشیده شود و از آن استفاده های 

سیاسی شود.
وی با بیان اینکه چنین اقداماتی در چشم مردم پسندیده نخواهد بود و اثرات 
سوء بر اعتماد جامعه به دولت ها خواهد گذاشت، اظهار کرد: مردم چنین اموری 
را چندان جدی نمی گیرند یا با خود می گویند فردا هم که کسانی که الان سر کار 
هستند کنار بروند، بعدی ها می آیند و همین قاعده را درباره شان اجرا می کنند. 

پس می بینیم که چنین اقداماتی ممکن است چه تبعاتی به دنبال داشته باشد.

کمبود پزشک محسوس است
سخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلس شورای اسلامی، کبود پزشک در کشور 
را محسوس خواند و گفت: با توجه به روند پیری جمعیت، نیاز کشور به پزشکان 
عمومی و متخصص در سال های آینده به صورت فزاینده رشد خواهد کرد و از این 

نظر باید ظرفیت پذیرش دانشجویان پزشکی افزایش یابد.
علی خضریان در گفت و گو با ایسنا در واکنش به اظهار نظر برخی از مسئولان 
وزارت بهداشت در خصوص نبود کمبود پزشک در کشور گفت: برخی آمارهایی که 
به عنوان تعداد پزشکان کشور مطرح می شود، دقیق نیست و آمار برخی پزشکان 

فوت شده، مهاجرت کرده و غیر فعال از تعداد پزشکان اعلامی کم نشده است.
وی افزود: علاوه بر شــواهد آماری، بسیاری از مناطق کشور با مشکل کمبود 
پزشک مواجه هســتند و پزشک عمومی یا متخصص به اندازه کافی در بسیاری 
از نقاط کشــور وجود ندارد و مردم مجبور هستند برای درمان به مراکز استان یا 
پایتخت بیایند و این موضوع، چیزی نیست که بتوان آن را پنهان کرد. در تهران 
هم که تعداد پزشک بیشتری وجود دارد، اما برای برخی تخصص ها، بیماران باید 
چند ماه در صف بمانند که این موضوع روند درمان بیماران را با مشــکل مواجه 

کرده است.
خضریان تاکید کرد: با توجه به روند پیری جمعیت، نیاز کشــور به پزشــکان 
عمومی و متخصص در سال های آینده به صورت فزاینده رشد خواهد کرد و از این 
نظر باید ظرفیت پذیرش دانشجویان پزشکی افزایش یابد .متاسفانه وزارت بهداشت 
با کاهش غیر کارشناسانه ظرفیت پذیرش از اوایل دهه ۷0 مقدمات بحران کمبود 
پزشــک را در کشور فراهم ساخت، هر چند طی سال های اخیر ظرفیت ها کمی 
افزایش یافته است اما این مقدار با توجه به رشد جمعیت کشور و هرم سنی آن که 

در حال پیشروی به سمت سالمندی است، به هیچ وجه همخوانی ندارد.

لزوم نظارت جدّی بر مراکز پخش پیش سازهای 
مواد مخدر

مدیر پیشــگیری از وقوع جرم دادگستری استان تهران با بیان اینکه ضرورت 
دارد اقدامات پیشگیرانه مؤثری برای کنترل آسیب های اجتماعی مواد مخدر در 
نظر گرفته شود، گفت: یکی از این برنامه ها، نظارت بر مراکز پخش پیش سازهای 

مواد مخدر توسط اتحادیه های مربوطه است.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی و رسانه دادگستری تهران در راستای 
پیشــگیری از تولید مواد مخدر، نشســتی تخصصی با حضور نمایندگان نیروی 
انتظامی استان تهران و چند نفر از نمایندگان اتحادیه ها در محل معاونت اجتماعی 

و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان تهران برگزار شد.
جاوید سوهانی مدیر پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان تهران در این 
نشســت گفت: با توجه به این که موارد مربوط به مواد مخدر در طی ســال های 
گذشــته باعث شده آســیب های اجتماعی متعددی در جامعه به وجود آید؛ لذا 
ضرورت دارد اقدامات پیشــگیرانه مؤثری برای کنترل آسیب های اجتماعی مواد 
مخدر در نظر گرفته شود.  مدیر پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان تهران 
خاطرنشان کرد: این معاونت در سال جاری برنامه های پیشگیرانه مختلفی را برای 
کاهش این آســیب اجتماعی در نظر گرفته است؛ یکی از این برنامه ها، نظارت بر 
مراکز پخش پیش سازهای مواد مخدر توسط اتحادیه های مربوطه است.  سوهانی 
در ادامه گفت: سال گذشته اقداماتی برای اتحادیه ها در نظر گرفته شد و اقدامات 
به اتحادیه ها جهت اجرا ابلاغ شد و اتحادیه ها براساس مکاتبات باید به صنوف خود 

موارد را ابلاغ می کردند.

اخبار کوتاه


